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Protokół nr 37/2017 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 22 listopada 2017 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 

 

 

Przebieg obrad: 

Otwarcia posiedzenia Komisji o godz. 14
15 

dokonał Przewodniczący Komisji, Pan 

Tomasz Marcinkowski, który na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w posiedzeniu uczestniczy wymagane przepisami kworum, w związku z czym obrady 

są prawomocne. 
 

Nieobecna na posiedzeniu Komisji – radna Lidia Stolarska. 

 

Listy obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 

do protokołu. 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2018 r. 

2. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2018 r. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

4. Sprawy bieżące. 
 

Porządek obrad przyjęto bez uwag i przystąpiono do jego realizacji (za - 3). 

 

Ad.1. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2018 r. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przestawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na 

rok 2018 (załącznik nr 2) oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2028 (załącznik nr 3). 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Dokonał porównywania budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2018 z latami 

poprzednimi w zakresie: 

- zwrotu rekompensaty, 

- wpływów z najmu, 

- dochodów od osób fizycznych, 

- wpływów z podatku rolnego, 

- dochodów i wydatków związanych z oświatą, 

- transportu.  
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Jeżeli chodzi o podatek dochodowy od osób fizycznych jest to wskaźnik 

przyjmowany przez jednostki samorządu terytorialnego. W 2018 r. wzrost o 009%. 
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Minister Finansów oszacował, że do naszego budżetu wpłynie 63 373 356,00zł. 

Wzrost dochodów w gospodarce komunalnej, jest przyczyną decyzji przyznającej 

nam środki z Unii Europejskiej. 

Odnośnie dochodów i wydatków związanych z oświatą jest to skutek reformy. Po 

reformie funkcjonują tylko dwa roczniki oddziałów gimnazjalnych, pozostałe 

jednostki to Szkoły Podstawowe. Dokształcanie w projekcie wynosi 1%, co wynika 

z ustawy oświatowej.  
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Ale kiedyś był przedział.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Zawsze było 1%, następnie przez okres 2 lat Samorządy mogły regulować przedział 

od 0,5% do 1%. W obecnej chwili wynosi 1%. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Wydatki na opiekę wychowawczą: 

- podwyżki dla nauczycieli 5%, 

- odprawy z rezerwy. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia-Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

W kwestii projektu autobusowego z racji tego, że jesteśmy miastem uzdrowiskowym, 

powinnyśmy dbać o to, aby transport publiczny był ekologiczny. Pojawia się 

możliwość, aby skorzystać z dotacji z Unii Europejskiej w wysokości 85%. 

W związku z powyższym chcielibyśmy, aby cały tabor był ekologiczny. Planujemy 

zakupić autobusy elektryczne i hybrydy elektryczne. 
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Mamy coraz lepszy tabor, a zauważalny jest spadek pasażerów. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia-Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Dysponujemy elektronicznymi biletami i MPK może dynamicznie oceniać przepływy 

pasażerów i dostosowuje rozkłady jazdy i wielkości taboru. Okazja zakupu 

autobusów za 15% jego wartości może już się nie powtórzyć. 
 

Patryk Kaźmierczak- członek Komisji: 

Str. 99 pkt. f) oświetlenie miasta. Czy w tym punkcie zawarte jest też oświetlenie 

przejścia dla pieszych i czy to będzie oświetlenie LED? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia-Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Przygotowujemy się do złożenia projektu o dofinasowani UE. Jesteśmy w fazie 

opracowania audytu. Na podstawie wytycznych audytowych będziemy podejmować 

działania. Od dłuższego czasu stosujemy tylko oświetlenie LED.  
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Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Jakie środki w projekcie budżetu na 2018 rok są przeznaczone  na wymianę 

ogrzewania? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Na ten cel jest zwiększona dotacja. Budynek jednorodzinny 7 000 zł., budynek 

wielorodzinny 20 000 zł. 
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Ile jest wniosków o dofinansowanie? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia-Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Tych wniosków nie ma tak dużo. Zajmuje się tym  Wydział Gospodarki Komunalnej. 

Z zebrań z mieszkańcami ustalono, iż nie ma dużego zainteresowania. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Moim zdaniem to nie chodzi o koszty dofinansowania, tylko o koszty eksploatacji. 

Ludziom bardziej się kalkuluje palić drewnem z odzysku, węglem i miałem. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2018 ? 
 

głosowanie: za – 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

prognozy Finansowej na lata 2018-2031? 
 

głosowanie: za – 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Planowany przyszłoroczny budżet jest najbardziej proinwestycyjny odkąd pamiętam. 

Prezydent Miasta planuje wydatkować na szeroko pojęte inwestycje, które służyć 

mają mieszkańcom Miasta, na kwotę 102 800 000 tysięcy złotych. Na wszystkie 

zadane przez nas pytania wyczerpująco odpowiedziała Pani Skarbnik i naczelnicy. 

Jestem ciekawy, dlaczego niektórzy z nas są przeciwni temu dokumentowi. Czy 

mógłby Pan odpowiedzieć na pytanie – realizacja których z zaplanowanych 

w budżecie inwestycji jest Pana zdaniem niecelowa i jest Pan im dlatego przeciwny? 

Albo, które z tych przewidzianych w tym dokumencie wydatków należałoby Pana 

zadaniem wyeliminować? Ja przeczytałem i jestem zadowolony z tego budżetu. 
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

To Panie Przewodniczący będzie na sesji. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Prezydent i radni tej komisji, nie są sprzedawcami warzyw, którym nie musi Pan 

wyjaśniać dlaczego te warzywa nie podobają się Panu i ich Pan nie kupi. Budżet to 

bardzo ważny dokument dla wszystkich odpowiedzialnych radnych.  I jeśli widzi Pan 

w nim chybione inwestycje lub wydatki to powinien Pan, a nawet ma Pan obowiązek 

na tej Komisji podzielić się swoimi wątpliwościami. 

 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Moje wątpliwości związane są  z inwestycjami, co do realności tych środków. Póki 

co to one są tylko zapisane.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Zgadzam się z Panem, że budżet jest dokumentem hipotetycznym, nazwałbym go 

strukturalnym, bo planowany budżet jest wartością hipotetyczną, ale gdyby mieć 

pewność, to Prezydent musiałby przedstawiać projekt budżetu i nazywać go 

prowizorium, a my aby móc go zatwierdzić to uchwałę musielibyśmy podejmować 

w grudniu każdego roku, za kolejny mijający rok. 
 

Ad.2. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2018 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Przewodniczący przedstawił propozycję planu pracy na I półrocze 2018 r. 

styczeń - sprawy wymagające opinii Komisji. 

luty- sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 r. 

marzec - sytuacja finansowa Domu Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań” 

w Inowrocławiu za 2017 r. 

kwiecień - analiza ściągalności podatków i opłat lokalnych za 2017 r. 

maj - sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r. oraz 

ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2018 r. 

czerwiec - analiza finansowa przedszkoli publicznych za 2017 r. oraz przedszkoli 

niepublicznych w zakresie  wykorzystania przekazywanej przez Miasto dotacji 

w 2017 r. 
 

Innych propozycji nie było w związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania 

zaproponowanego planu pracy. 
 

Kto jest za przyjęciem przedstawionego planu pracy na I półrocze 2018 r.? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad.3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2017. Projekt stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  
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W dyskusji głos zabrali: 
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Zapytał o dochody pochodzące ze zwrotu rekompensaty oraz zmniejszenie wpływów 

z najmu i dzierżawy. 

Następnie poruszył kwestie związane ze zwiększeniem wydatków na oświatę 

i wychowanie, zwiększenia środków na Ośrodek Sportu i Rekreacji, a także  

zwiększenia środków na ulicę Krzymińskiego. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Odpowiadając na pytanie dotyczące wpływu z tytułu najmu i dzierżawy o 370 tys. 

Mamy dochodów mniej, w związku z powyższym występuje tendencja spadkowa 

w stosunku do roku ubiegłego. Miasto ponosi koszty sądowe. 

Jeżeli chodzi o zwiększenie wydatków na oświatę, takie zwiększenie następuje 

w listopadzie, aby nie stwarzało sytuacji do zwiększenia wypłat dotacji na placówki 

niepubliczne, ponieważ placówki te dostają największą dotację. Podstawą są wydatki 

w samorządzie na szkoły publiczne. Wypłaty na rzecz placówek niepublicznych, 

wzrastają o półtora miliona zł.  
 

Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Czy ilość dzieci rośnie? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Rośnie ilość dzieci niepełnosprawnych, na które przeznaczona jest spora część 

dotacji. Jeżeli chodzi o środki związane Ośrodkiem Sportu i Rekreacji, związane są 

one z tym, iż Ośrodek organizował wiele imprez i wystąpił z wnioskiem 

o zwiększenie środków. Przyczyną zwiększenia środków na ulice Krzymińskiego jest 

to, że poprzedni wykonawca nie zrealizował zadania i trzeba było wyłonić 

następnego wykonawcę, który żądał wyższą kwotę. 
 

Więcej pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2017-2028. Projekt stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 
 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 

 

Pan Zdzisław Feit - Komendant Straży Miejskiej: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla 

Policji. Projekt stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego. Projekt stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  
 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 
 

Karol Legumina - Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Miasta 

Inowrocławia z organizacjami pozarządowymi w 2018 r. Projekt stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.  
 

W dyskusji zabrał głos: 
 

Jan Koziorowski –członek Komisji: 

Chciałbym, aby w ślad za dotacjami szły lepsze wyniki. 
 

Karol Legumina -Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

W tej materii ja nic nie mogę zrobić, to zadanie należy do trenerów i osób 

zarządzających tymi stowarzyszeniami. Myślę, że jeżeli dotacje będą większe to 

będzie możliwość doskonalenia się, rozwijania umiejętności. Sportowców mamy 

świetnych. 
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Jan Koziorowski- członek Komisji: 

Czy wyniki sportowe są brane pod uwagę? 
 

Karol Legumina -Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Oczywiście, że są brane pod uwagę. 

Od przyszłego roku wprowadzamy kartę oceny merytorycznej każdego wniosku.  
 

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Ad. 4. Sprawy bieżące.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Odnośnie uwagi, którą zgłosił Pan Radny Jan Koziorowski.  

Obieg dokumentów: pierwszy projekt uchwały, który  przygotowuje Wydział, 

z niego robiona jest kopia i ona jest porównywana z oryginałem, jeżeli się zgadza 

z tzw. „matką” to dopiero wtedy zostaje kserowana. Ten zapis który znajdował się na 

uchwale jest zapisem wewnętrznym i nie powinien być kserowany.      
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji o godzinie 15
30

. 

 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

 

Tomasz Marcinkowski 
 

Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 


